



United Nations
Educational, Scientific and
Cultural Organization

Organisation
des Nations Unies
pour l'éducation,
la science et la culture

Organización
de las Naciones Unidas
para la Educación,
la Ciencia y la Cultura

Организация
Объединенных Наций по
вопросам образования,
науки и культуры

منظمة الأمم المتحدة
للتربية والعلم والثقافة

联合国教育、
科学及文化组织

The Assistant Director-General for Culture a.i.

To States Parties
to the 1970 Convention

20 January 2017

Ref.: CLT/HER/MHM/16/9683

Sir, Madam,

I am writing to you regarding the United Nations Security Council Resolutions 2199 (2015) and 2253 (2015) with respect to the prevention of the trade in Iraqi and Syrian cultural property.

An attempt has been made by the United Nations Analytical Support and Sanction Monitoring Team to compile all the cultural heritage related components of the recommendations that it provided in relation to the implementation of the UNSC Resolutions 2199 and 2253, in hopes of providing better access to the concerned provisions.

Therefore, please find attached the compiled document for easy transfer to your respective national authorities, with a view to strengthening the implementation of the above-mentioned Resolutions.

With my very best regards, I remain,

Yours sincerely,


pp Francesco Bandarin



United Nations
Educational, Scientific and
Cultural Organization

Organisation
des Nations Unies
pour l'éducation,
la science et la culture

Organización
de las Naciones Unidas
para la Educación,
la Ciencia y la Cultura

Организация
Объединенных Наций по
вопросам образования,
науки и культуры

منظمة الأمم المتحدة
للإقليمية والعلم والثقافة

联合国教育、
科学及文化组织

Le Sous-Directeur général pour la culture p.i.

Aux Etats parties
à la Convention de 1970

20 janvier 2017

Réf.: CLT/HER/MHM/16/9683

Madame, Monsieur,

Je me réfère aux résolutions 2199 (2015) et 2253 (2015) du Conseil de sécurité des Nations Unies et en particulier aux dispositions qui concernent la prévention du commerce de biens culturels irakiens et syriens.

L'Équipe d'appui analytique et de surveillance des sanctions des Nations Unies s'est efforcée de rassembler toutes les informations liées au patrimoine culturel qui se trouvent dans les recommandations qu'elle a formulées concernant la mise en œuvre des résolutions 2199 et 2253 afin d'en faciliter le partage et la diffusion.

Vous trouverez ci-joint le document compilé, que je vous incite à transmettre aux autorités nationales compétentes, en vue de renforcer la mise en œuvre des résolutions susmentionnées.

Veuillez agréer, Madame, Monsieur, l'expression de ma considération distinguée.


pp Francesco Bandarin